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Nakład: 3000 szt. Wydawca: Urząd Miasta Poręba, ul. Dworcowa 1, 42-480 Poręba, tel. 32 677 13 55, fax 32 677 17 46, sekretariat@umporeba.pl, www.umporeba.pl

Nowy basen oraz park wodny dla dzieci. Zobaczcie koncepcję 
rewitalizacji terenów przy ul. Zakładowej
Ta informacja wielu mieszkańców z pewnością ucieszy. Urząd Miasta Poręba ma już wizualizacje efektów rewitaliza-
cji terenów Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Porębie. Co ciekawe, metamorfoza dotyczy nie tylko basenu. 
Zdradzamy jej szczegóły.

Będzie nowocześnie, estetycznie, a co najważ-
niejsze – na moc atrakcji liczyć będzie mógł 
tutaj każdy mieszkaniec Poręby, bez względu 
na wiek. – Tworząc koncepcję tej inwestycji, 
starałem się wziąć pod uwagę wszystkie głosy 
mieszkańców. Z wieloma rozmawiałem na 
temat basenu i jego ponownego uruchomienia. 
Słuchałem ich pomysłów, sugestii i potrzeb. 
Wszystko to zostało wzięte pod uwagę przy 
tworzeniu założeń całego projektu – mówi bur-
mistrz Poręby Ryszard Spyra.

Dla dużych i dla małych
I rzeczywiście, w koncepcji przebudowy poręb-
skiego MOSiR-u  – zielonych terenów przy  
ul. Zakładowej - znalazło się chyba wszystko, 
co zgłaszali mieszkańcy. Jest strefa zabawy 
i  wypoczynku, jest sporej wielkości basen 
i park wodnych atrakcji zaprojektowany z myślą 
o najmłodszych. – To najpopularniejsze i jedno 
z najbardziej lubianych przez porębian miejsc 
spotkań. Chciałem, by każdy znalazł tu coś dla 
siebie – podkreśla burmistrz Spyra.

Zjeżdżalnie, plaża i nowoczesna 
infrastruktura
Wizualizacje przebudowy, które pokazuje wło-
darz Poręby, robią wrażenie. Przyglądając się im 
szczegółowo, widzimy, że metamorfoza przy ul. 
Zakładowej przygotowywana jest na szeroką 
skalę. Poza dwoma, zbudowanymi od podstaw 
basenami – w tym basenie przeznaczonym dla 
dzieci, gdzie znajdziemy m.in. kilka zjeżdżalni, 

minifontanny, armatki wodne i inne urządzenia 
służące dobrej zabawie na świeżym powie-
trzu - jest też strefa odpoczynku z wygodnymi 
leżankami, plaża wysypana piaskiem oraz 
dużo stref zielonych. – To jednak nie wszystko. 
Zatroszczyłem się też o to, by w koncepcji zna-
lazła się gruntowna przebudowa budynków 
sąsiadujących z basenami. Będą one nowocze-
sne i praktyczne – zaznacza burmistrz Spyra. 

Zaplanowano również nową siłownię pod 
chmurką, boisko wielofunkcyjne i  małą 
infrastrukturę w postaci estetycznych lamp 
oświetleniowych, ławek i koszy na śmieci.

Fundusze z zewnątrz
- Chciałbym zrewitalizować zielone tereny przy 
ul. Zakładowej, ale także przywrócić do użytku 
oraz unowocześnić naszą porębską muszlę 
koncertową, jeśli oczywiście mieszkańcy raz 
jeszcze zaufają mi w nadchodzących wybo-
rach – mówi burmistrz Spyra. Zaznacza, że 
zdaje sobie sprawę, iż porębianie czekają na tę 
inwestycję od dłuższego czasu. - Do tej pory nie 
było to możliwe nie tylko ze względu na koszty 
– realizacja takiego projektu to ok. 20 mln zł, 
ale także na fakt, że konieczne były pilniej-
sze rzeczy: remonty w szkołach i przedszkolu, 
remont dachu Miejskiego Ośrodka Kultury. 
Jesteśmy coraz lepsi w pozyskiwaniu funduszy 
z zewnątrz i będziemy o nie wnioskować, by 
plan się ziścił – zapewnia włodarz Poręby.
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W roku 2017 w Gminie poniesiono wydatki inwesty-
cyjne w wysokości 2 361 741,24 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie 1 520 450,15 zł:
•	 Budowa parkingu przy boisku sportowym przy ulicy Mickiewicza wraz 

z przebudową części ogrodzenia – 97 896,66 zł, 
•	 Zakup witaczy dla Miasta Poręba – 19 990,00 zł
•	 Projekt i wykonanie nowej instalacji elektrycznej i teleinformatycznej 

w budynku komunalnym Gminy (ul. Chopina 1) – 248 687,43 zł,
•	 Zakup i montaż monitoringu w budynkach będących własnością Gminy 

– 55 986,47 zł, 
•	 Projekt i wykonanie nowej instalacji elektrycznej budynku Urzędu 

Miasta – 90 537,57 zł,
•	 Zakup urządzenia typu serwer do budynku Urzędu Miasta – 5 658,00 zł,
•	 Zakup drzwi do budynku Urzędu Miasta – 20 587,64 zł,
•	 Wykonanie instalacji odgromowej na budynku OSP – 10 671,74 zł,
•	 Zakup i montaż bram wjazdowych do budynku OSP Poręba 8 939,98 zł,
•	 Zakup zestawów do ratownictwa wodnego – 33 385,60 zł,
•	 Budowa punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych PSZOK 

(dokumentacja projektowo-kosztorysowa) – 9 225,00 zł,
•	 Zakup traktorka do oczyszczania miasta – 18 900,01 zł,
•	 Zakup wiat śmietnikowych – 79 139,18 zł,
•	 Zakup elementów do modernizacji oczka wodnego w centrum Miasta 

– 8 450,10 zł,
•	 Projekt i budowa miejskiego placu zabaw wraz ze sferą aktywności 

ruchowej – 529 884,00 zł
•	 Zakup systemu aktywnego bezpieczeństwa przeciwwybuchowego MOK 

– 17 220,00 zł,
•	 Zakup elementów do modernizacji fontanny przy MOK – 26 795,55 zł,
•	 Zakup oświetlenia świątecznego – 23 000,00 zł,
•	 Zakup bramy do organizacji imprez masowych – 6 672,75 zł,
•	 Zakup urządzeń wielofunkcyjnych na miejskie place zabaw – 35 372,34 

zł,
•	 Zakup zjeżdżalni typu słonik – 8 364,00 zł,
•	 Zakup ławki solarnej – 13 776,00 zł,
•	 Modernizacja dachu na budynku MOSIR ul. Zakładowa – 48 874,59 zł,
•	 Przebudowa ogrodzenia przy boisku sportowym przy ulicy Mickiewicza 

– 17 244,00 zł
•	 Modernizacja filii biblioteki w Niwkach – 55 195,71 zł,
•	 Termomodernizacja budynku na boisku MKS Poręba – 29 995,83 zł.

Pozostałe jednostki dokonały wydatków inwestycyjnych na kwotę 
841 291,09 zł, w tym:
W Szkole Podstawowej nr 1 inwestycje o wartości 373 426,59 zł

•	 Budowa boiska wielofunkcyjnego – 356 896,59 zł,
•	 Zakup systemu iluminacji (projektor) – 16 530,00 zł.

W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartości 42 033,51 zł
•	 Modernizacja pracowni internetowej –  30 000,00 zł,
•	 Zakup zestawu mebli do klasopracowni (klasa I) –  3 999,64 zł,
•	 Zakup systemu telewizji dozorowej (monitoring) – 8 033,87 zł.

W Przedszkolu inwestycje o wartości 425 830,99 zł
•	 Modernizacja instalacji elektrycznej  – 353 029,80 zł, 
•	 Montaż systemu instalacji przeciwpożarowej SAP i instalacji oddy-

miania – 65 201,19 zł,
•	 Zakup wyposażenia sali projekcyjnej dla dzieci – 7 600,00 zł.

W roku 2018 w Gminie poniesiono wydatki inwesty-
cyjne w wysokości 2 583 976,93 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie 1 947 270,90 zł:
•	 Modernizacja ul. Mickiewicza – 166 019,52 zł,
•	 Budowa parkingu przy ul. Orzechowej – 58 090,78 zł,
•	 Budowa parkingu ul. Wojska Polskiego – 28 887,11 zł,
•	 Budowa chodnika ul. Mickiewicza od strony stadionu – 72 596,72 zł
•	 Przebudowa skrzyżowania ul. Ludowa i Kopernika wraz ze zmianą 

organizacji ruchu – 25 817,70 zł,
•	 Dostawa i montaż wiat przystankowych – 101 229,96 zł,
•	 Przebudowa chodnika w ciągu ul. Chopina wraz z kanałem deszczo-

wym –  62 676,60 zł,
•	 Rozbudowa monitoringu miejskiego  etap II  – 9 507,90 zł,
•	 Modernizacja budynku komunalnego OSP 1 – 213 973,00 zł,
•	 Modernizacja referatów Urzędu Miasta (ref.finansowy,NiMK,GKiOŚ) 

wraz z  przebudową ścianek działowych, zakupem wyposażenia 
meblowego, projektem modernizacji sieci teleinformatycznej z dosto-
sowaniem do przepisów RODO – 218 663,99 zł,

•	 Wykonanie podbudowy i montaż boksów śmietnikowych – 9 466,08 zł,
•	 Opracowanie dokumentacji technicznej i kosztorysowej do projektu 

z udziałem środków Unijnych Odnawialne Źródła Energii – 27 244,50 
zł,

•	 Przebudowa alei na ścieżkę pieszo-rowerową wzdłuż Parku  –  
288 020,35 zł,

•	 Budowa placu zabaw w dzielnicy Poręby Niwki – 250 084,00 zł,
•	 Adaptacja byłej kawiarnii Kaktus wraz z przebudową tarasu etap I – 

Miliony na inwestycje w ciągu ostatnich lat. Podsumowujemy 
to, co zrobiono dla Poręby od 2017 roku
Co do grosza. Sprawdziliśmy ile, w ciągu ostatnich siedmiu lat wydano na inwestycje w naszym mieście. Zarówno 
na te dla wszystkich mieszkańców, jak również na jednostki oświatowe. Efekt? Przerósł nasze oczekiwania, Poręba 
może być duma!

Remont dachu przy ul. Wojska Polskiego 2

Bezpieczne przejście przy ul. Zakładowej
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86 478,89 zł,

•	 Zakup i montaż urządzeń na miejskie place zabaw – 34 993,50 zł,
•	 Zakup oświetlenia świątecznego – 135 053,47 zł,
•	 Zakup profesjonalnego zestawu stołów wraz z wyposażeniem do gry 

w tenisa stołowego,oraz bramek i kabin dla zawodników rezerwowych 
na boisko sportowe – 28 647,99 zł,

•	 Przebudowa ogrodzenia wzdłuż boiska sportowego od strony ul. WP 
i ul. Chopina wraz z montażem piłkochwytów – 65 318,84 zł,

•	 Wydatki inwestycyjne poniesione na wpłatę na Państwowy Fundusz 
Celowy Komendy Wojewódzkiej Policji w ramach dofinansowania na  
zakup radiowozu –  25 000,00 zł,

•	 Modernizacja łazienek w budynku położonym na terenie MOSIR-u  
ul. Zakładowa – 39 500,00 zł.

Pozostałe jednostki dokonały wydatków inwestycyjnych na kwotę  636 
706,03 zł w tym:

Wydatki inwestycyjne jednostek:
W Szkole Podstawowej nr 1 inwestycje o wartości 99 445,50 zł
•	 Przebudowa ogrodzenia o wartości 99 445,50 zł

W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartości 342 232,87 zł
•	 Projekt i  modernizacja łazienek wraz z  kanalizacją wewnętrzną 

i częścią korytarza na I piętrze budynku szkoły - 286 996,87 zł,
•	 Modernizacja klasopracowni nauk przyrodniczych na kwotę  

55 236,00 zł

W Przedszkolu inwestycje o wartości 155 027,66 zł
•	 Modernizacja sal na parterze budynku – 74 907,00 zł,
•	 Przebudowa ogrodzenia przedszkola miejskiego wraz z projektem 

i nadzorem inwestorskim – 52 322,66 zł,
•	 Projekty inwestycyjne i  dokumentacja kosztorysowa dotycząca 

przebudowy modernizacji łazienek wraz z kanalizacją wewnętrzną  
w  przedszkolu miejskim 27 798,00 zł.

W Świetlicy Środowiskowej inwestycja na kwotę 40 000,00 zł
•	 Modernizacja wyposażenia Świetlicy Środowiskowej wraz z zakupem 

sprzętu komputerowego i wyposażenia meblowego – 40 000,00 zł.

W roku 2019 w Gminie poniesiono wydatki inwesty-
cyjne w wysokości 2 579 582,00 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie 1 650 140,30  zł:
•	 Projekt i  wykonanie drogi dojazdowej do „Osiedla na stoku” –  

68 386,00 zł
•	 Modernizacja ulicy Ślusarskiej – 43 143,36 zł,
•	 Modernizacja ulicy Fabrycznej – 162 354,62 zł,
•	 Budowa parkingu przy ulicy Zakładowej – 24 900,00 zł,
•	 Budowa przystanku w dzielnicy Poręba Krzemienda (projekt i doku-

mentacja kosztorysowa) – 41 897,00 zł
•	 Zakup i montaż wiat przystankowych w mieście Poręba etap II –  

59 532,00 zł,
•	 Projekt i przebudowa chodnika w ciągu ulicy Chopina – 44 991,16 zł,
•	 Rozbudowa monitoringu miejskiego etap III – 34 812,35 zł,
•	 Modernizacja budynku położonego w centrum Miasta strażnica OSP 

etap II – 39 226,62 zł,
•	 Zakup programu e-sesja wraz z zakupem sprzętu audio-video do 

nagrywania i transmisji sesji Rady Miasta na żywo – 37 056,45 zł,
•	 Zakup kopertownicy – 16 943,00 zł
•	 Projekt wraz z analizą techniczną nowej sieci teleinformatycznej 

w Urzędzie Miasta Poręba – 5 166,00 zł,
•	 Dofinansowanie zakupu furgonu patrolowego dla Policji (wpłata na 

fundusz wsparcia) – 10 000,00 zł,
•	 Wykonanie podbudowy oraz zakup i montaż boksu śmietnikowego na 

ulicy Zakładowej – 19 065,00 zł,
•	 Budowa ogrodzenia placu zabaw w dzielnicy Poręba Niwki – 39 360,00 

zł,
•	 Budowa placu zabaw i  siłowni zewnętrznej w  dzielnicy Poręba 

Krzemienda z dofinansowania z Europejskiego Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich – 148 973,92 zł,

•	 Zakup oświetlenia świątecznego – 29 889,00 zł,
•	 Modernizacja sanitariatu MOK-u – 25 584,00 zł,
•	 Nabycie użytkowania wieczystego nieruchomości położonej na terenie 

Miasta Poręba nr CZ1Z/00030993/8 od FUM Poręba Sp. z o.o. w upadłości 
likwidacyjnej – 10 468,99 zł,

•	 Przebudowa alei wzdłuż parku nad Czarną Przemszą na ścieżkę spa-
cerowo-rowerową etap II – 399 716,01 zł,

•	 Zakup i montaż urządzeń na miejski plac zabaw ulica Nowowiejska – 
34 500,27 zł,

•	 Przygotowanie dokumentacji technicznej przez firmę DOEKO GROUP 
dla Gminy Poręba w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Odnawialne źródła energii 
i gospodarka niskoemisyjna – działanie 4.1 cz II – 34 870,50 zł,

•	 Projekt i opracowanie dokumentacji przyrodniczej w celu utworzenia 
ścieżki dydaktyczno-przyrodniczej – 5 000,00 zł,

•	 Wykonanie modernizacji dachu na budynku Miejskiego Ośrodka 
Kultury etap I – 125 000,00 zł

•	 Budowa ogrodzenia boiska sportowego w dzielnicy Poręba Górka ulica 
Projektowana – 27 399,00 zł,

•	 Przebudowa ogrodzenia wzdłuż Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
położonego przy ulicy Zakładowej (basen miejski) wraz z przywróce-
niem granic – 102 865,05 zł,

Pozostałe jednostki dokonały wydatków inwestycyjnych na kwotę  
929 441,70 zł w tym:

W Szkole Podstawowej nr 1 inwestycje o wartości 276 607,10 zł
•	 Modernizacja klasopracowni dla trzech klas pierwszych w budynku 

SP1– 177 023,38 zł, 
•	 Wykonanie instalacji zapobiegającej zalewaniu przez wody opadowe 

Nowy plac zabaw przy ul. Głównej

Remont dachu Miejskiego Ośrodka Kultury
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budynku Szkoły Podstawowej nr 1 – 99 583,72 zł.
 
W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartości 172 097,77 zł.
•	 Modernizacja korytarza na I piętrze budynku SP2 wraz z wymianą 

instalacji elektrycznej (według projektu instalacji elektrycznej) –  
172 097,77 zł.

W Przedszkolu inwestycje o wartości 480 736,83 zł.
•	 Zakup windy towarowej do transportu posiłków – 38 041,00 zł
•	 Projekt i  modernizacja łazienki wraz z  kanalizacją wewnętrzną 

budynku przedszkola według projektu wodno-kanalizacyjnego –  
369 615,00 zł,

•	 Projekt adaptacji tarasu na pomieszczenie szatni dla przedszkolaków 
– 17 097,00 zł,

•	 Modernizacja sal przedszkolnych nr 15,16,19 na I piętrze budynku 
przedszkola miejskiego – 55 983,83 zł.

W roku 2020 w Gminie poniesiono wydatki inwesty-
cyjne w wysokości 2 144 810,04 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie 1 928 277,89  zł:
•	 Dotacja dla powiatu zawierciańskiego na zadanie „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1709S ul. Myśliwska na odcinku od skrzyżowania z drogą 
wojewódzką nr 791 w Zawierciu do drogi krajowej 78 w Porębie –  
100 000,00 zł,

•	 Budowa drogi dojazdowej do „Osiedla na stoku” na działce ew. nr 3146/3 
– etap II – 189 938,80 zł

•	 Budowa kanalizacji deszczowej „Osiedle na stoku” cz. I – 169 216,68 zł
•	 Projekt i dokumentacja kosztorysowa przebudowy ulicy Ludowej –  

35 000,00 zł
•	 Wykonanie bezpiecznego pobocza poprzez utwardzenie terenu kostką 

brukową ul. Zakładowa – etap I – 49 180,00 zł,
•	 Przebudowa chodnika przy ul. Fabrycznej – etap I – 19 995,52 zł,
•	 Rozbudowa monitoringu miejskiego – etap IV – 42 620,99 zł
•	 Modernizacja budynku położonego w centrum Miasta – strażnica OSP 

1 – etap III – 91 169,00 zł;
•	 Budowa przyłącza wodociągowego wraz z  instalacją hydrantową 

w budynku położonym przy ul. Siewierskiej 44 – 34 999,99 zł,
•	 Modernizacja budynku mieszkalnego położonego przy ul. WP2 wraz 

z wykonaniem przewodów kominowych i wymianą pieców węglowych 
– etap I – 350 418,44 zł

•	 Projekt i przebudowa wejścia do budynku położonego przy ul. Chopina 
1 – (siedziba Poczty Polskiej) wraz z przebudową i dostosowaniem pod-
jazdu dla osób niepełnosprawnych – 127 833,73 zł

•	 Zakup serwera obsługującego kasę do Urzędu Miasta Poręba – 17 000,00 
zł,

•	 Zakup sprzętu do ratownictwa drogowego dla  OSP  – 19 300,00 zł,
•	 Projekt i dokumentacja kosztorysowa budowy kanalizacji sanitarnej 

ulicy Roździeńskiego i Wiejskiej – 68 880,00 zł,
•	 Wykonanie modernizacji dachu na budynku Miejskiego Ośrodka 

Kultury etap I wraz z wykonaniem instalacji odgromowej i uziomów 
– 301 064,68 zł

•	 Przebudowa alei wzdłuż parku nad Czarną Przemszą na ścieżkę spa-
cerowo-rowerową – etap III – 161 260,06 zł,

•	 Wykonanie ścieżki przyrodniczo-ekologicznej w Parku Miejskim 
w Porębie – 50 400,00 zł,

•	 Zakup i montaż ścianki do tenisa ziemnego wraz z wykonaniem pod-
łoża na boisku sportowym i modernizacją ogrodzenia – 100 000,00 zł

Wydatki inwestycyjne w jednostkach oświatowych : 216 532,15 zł:
•	 W Szkole Podstawowej nr 1 inwestycje o wartości 190 573,15 zł w tym:
•	 Projekt i modernizacja  7 sal  - 133 528,15 zł,
•	 Projekt i dokumentacja kosztorysowa modernizacji 4 łazienek wraz 

z uzupełnieniem o sanitariat dla osób niepełnosprawnych – 25 680,00 
zł

•	 Projekt i dokumentacja kosztorysowa modernizacji Sali gimnastycznej 
w SP1 – 31 365,00 zł.

W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartości 1 000,00 zł,
•	 Projekt wraz z dokumentacją inwentaryzacji przyrodniczej i audytem 

energetycznym dla zadania „poprawa efektywności energetycznej 
w budynku Szkoły Podstawowej nr 2 w Porębie” –  1 000,00 zł,

W Przedszkolu Miejskim nr 1 inwestycje o wartości 24 959,00 zł w tym:
•	 Zakup i montaż windy towarowej do przewozu posiłków w przedszkolu 

miejskim  – etap II – 21 959,00 zł,
•	 Projekt przyłącza kanalizacji sanitarnej z przepompownią ścieków  

- uzupełnienie o doprojektowanie drogi dojazdowej i ogrodzenia prze-
pompowni – 3 000,00 zł

W roku 2021 w Gminie Poręba poniesiono wydatki 
inwestycyjne w wysokości 7 493 964,38 zł.

Wydatki inwestycyjne  Urzędu Miasta Poręba w kwocie 6 767 113,72  zł:
•	 Przebudowa ulicy Roździeńskiego i ulicy Wiejskiej w Porębie – 1 953 

198,00 zł
•	 Projekt i budowa drogi lokalnej oraz dróg dojazdowych  do   „Osiedla 

na stoku” - etap III – 224 747,00 zł
•	 Budowa kanalizacji deszczowej Osiedla na stoku etap II - uzupełnienie 

kanału wraz z połączeniem z istniejącą siecią – 149 868,13 zł,
•	 Modernizacja budynku mieszkalnego położonego przy ul. WP 2 wraz 

z wykonaniem przewodów kominowych i wymianą pieców węglowych 
- etap II - uzupełnienie robót budowlanych – 25 192,70 zł,

•	 Rozbudowa monitoringu miejskiego wraz zakupem systemu monito-
rowania IBOX  - etap V – 56 715,05 zł,

•	 Przebudowa wejścia do budynku Urzędu Miasta wraz z dostosowaniem 
dla osób niepełnosprawnych – 49 323,00 zł

•	 Zakup depozytora  (polityka bezpieczeństwa ostatniego klucza RODO) 
– 35 977,71 zł,

•	 Modernizacja referatu organizacyjnego w Urzędzie Miasta Poręba  wraz 
z zakupem wyposażenia (pok. nr 1 i 7) – 69 999,98 zł,

•	 Zakup i montaż boksu śmietnikowego wraz z podbudową w  okolicach  
budynku komunalnego tzw. „hotelowca” – 28 496,00 zł,

•	 Budowa instalacji OZE w podregionie sosnowieckim - Irządze, Łazy, 
Poręba, Szczekociny, Sosnowiec, Zawiercie – 3 117 415,73 zł,

•	 Utworzenie wspólnego punktu obsługi  petenta  dla osób ze specjalnymi 
potrzebami w budynku MOK-u wraz z przebudową ciągu komunika-
cyjnego – 34 239,32 zł,

•	 Zakup i montaż oświetlenia świątecznego – 39 985,70 zł,
•	 Wykonanie dokumentacji projektowej i budowa kanalizacji deszczowej 

wraz z utwardzeniem dróg dojazdowych do garaży położonych przy 
ul. Zakładowej – 19 557,00 zł,

•	 Wykonanie dokumentacji projektowej wraz z kosztorysem rewitalizacji 
obszarów zdegradowanych poprzez utworzenie placu miejskiego wraz 
z tężnią i strefą odpoczynku – 99 999,00 zł

•	 Projekt i budowa ścieżki pieszo-rowerowej etap IV – 59 040,00 zł,
•	 Zakup i  montaż urządzenia na miejski plac zabaw w  Niwkach –  

10 478,37 zł,
•	 Zakup i montaż urządzeń wraz z ogrodzeniem na miejski plac zabaw 

przy ul. Głównej – 69 785,00 zł,

INFORMATOR

Uroczyste otwarcie ul. Myśliwskiej po remoncie
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•	 Projekt utworzenia groty solnej w pomieszczeniach piwnicznych 

budynku MOK wraz z niezbędnymi instalacjami – 51 660,00 zł,
•	 Wykonanie modernizacji dachu na budynku Miejskiego Ośrodka 

Kultury etap III - wymiana orynnowania – 62 913,00 zł
•	 Projekt i utworzenie klubu integracji międzypokoleniowej w pomiesz-

czeniu byłej kawiarni Kaktus położonej w Mok-u wraz z mediateką 
– 576 789,00 zł

•	 Wykonanie  ogrodzenia kortu tenisowego od strony wschodniej - etap 
II – 10 020,00 zł,

•	 Utworzenie miejskiej plaży na terenie MOSIR-u – 21 714,03 zł.
Wydatki inwestycyjne w jednostkach oświatowych: 686 850,66 zł:

W Szkole Podstawowej Nr 1 inwestycje o wartości  607 392,70  zł:
•	 Modernizacja dwóch łazienek w Szkole Podstawowej nr 1 wraz z utwo-

rzeniem sanitariatu dla osób niepełnosprawnych  na parterze budynku 
– 491 476,66 zł,

•	 Utworzenie specjalistycznej pracowni w SP Nr 1 w ramach programu 
„Laboratoria Przyszłości” – 115 916,04 zł

                                                   
W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartość  59 679,56 zł:
•	 Utworzenie specjalistycznej pracowni w SP nr 2 w ramach programu 

„Laboratoria Przyszłości” –  59 679,56 zł

W Przedszkolu Miejskim nr 1 inwestycje o wartości 19 778,40 zł:
•	 Zakup i  montaż zestawu urządzeń na Plac zabaw w  Przedszkolu 

Miejskim nr 1 im. Misia Uszatka 19 778,40 zł.

Wydatki inwestycyjne w pozostałych jednostkach: 40 000,00 zł
W Świetlicy Środowiskowej inwestycje o wartości 40 000,00 zł:
•	 Utworzenie „Sali relaksu i  swobodnej myśli” dla podopiecznych 

Świetlicy Środowiskowej – 40 000,00 zł

W roku 2022 w Gminie Poręba poniesiono wydatki 
inwestycyjne w wysokości 10 570 337,01 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie 9 878 511,17 zł:
•	 Utworzenie targowiska rolnego przy ul. Zakładowej – 96 432,00 zł,
•	 Przebudowa ulicy Roździeńskiego i  ulicy Wiejskiej w  Porębie –  

781 611,73 zł,
•	 Modernizacja nawierzchni ulicy Miodowej – 119 289,00 zł
•	 Projekt i budowa drogi lokalnej oraz dróg dojazdowych do „osiedla na 

stoku” - etap III – 855 650,05 zł
•	 Utworzenie dróg dojazdowych do garaży wraz z odwodnieniem przy 

ul. Zakładowej w Porębie – etap I – 362 829,00 zł
•	 Wykonanie bezpiecznego pobocza poprzez utwardzenie terenu kostką 

brukową Zakładowa - etap II – 38 612,80 zł,
•	 Modernizacja dachu na budynku komunalnym przy ul. Wojska 

Polskiego 2 – 392 165,00 zł
•	 Zakup i montaż osuszaczy do pomieszczenia archiwum UM – 24 999,99 

zł,
•	 Modernizacja serwerowni wraz z dostosowaniem do obowiązujących 

wymogów bezpieczeństwa, w ramach projektu „Cyfrowa Gmina” –  
27 244,50 zł,

•	 Utworzenie bezpiecznego przejścia dla pieszych ulica Zakładowa –  
82 450,00 zł,

•	 Utworzenie mieszkania chronionego położonego na partnerze budynku 
przy ul. Chopina 3 – 70 967,18 zł

•	 Utworzenie klubu seniora na parterze budynku MOK – w ramach pro-
gramu Senior + – 473 618,00 zł,

•	 Zakup i montaż wagi samochodowej – 99 314,28 zł,
•	 Budowa kanalizacji „Osiedla na stoku” – 690 236,40 zł
•	 Zakup kosiarki wielofunkcyjnej z wysokim wyładunkiem – 158 670,00 

zł,
•	 Budowa instalacji OZE w podregionie sosnowieckim- Irządze, Łazy, 

Poręba, Szczekociny, Sosnowiec, Zawiercie – 3 674 905,89 zł,
•	 Zakup i montaż oświetlenia świątecznego – 23 548,35 zł,
•	 Projekt i utworzenie klubu integracji międzypokoleniowej w pomiesz-

czeniu byłej kawiarni Kaktus położonej w Mok-u wraz z mediateką –  
1 808 587,00 zł

•	 Modernizacja instalacji elektrycznej w obiekcie wieży wyciągowej –  
73 394,00 zł,

•	 Zakup i  montaż nagłośnienia zewnętrznego na obiekcie MOSIR  
ul. Zakładowa – 23 986,00 zł.

Wydatki inwestycyjne w jednostkach oświatowych: 691 825,84 zł:
W Szkole Podstawowej Nr 1 inwestycje o wartości  114 347,84  zł:
•	 Modernizacja nawierzchni placu szkolnego w Szkole Podstawowej  

nr 1 – 77 477,70 zł
•	 Zakup i montaż urządzeń ( huśtawek) na plac zabaw w SP 1 – 36 870,14 

zł
                                                   
W Szkole Podstawowej nr 2 inwestycje o wartości 577 478,00 zł:
•	 Przebudowa boiska wielofunkcyjnego wraz z siłownią zewnętrzną – 

498 577,00 zł
•	 Zakup i montaż klimatyzacji ( 2 komplety) w sali gimnastycznej -  

22 615,00 zł
•	 Utworzenie „Zielonej Pracowni” – 56 286,00 zł

W roku 2023 w Gminie Poręba poniesiono wydatki 
inwestycyjne w wysokości  6 774 700,23 zł.

Wydatki inwestycyjne  UM w kwocie:
•	 Utworzenie dróg dojazdowych do garaży wraz z odwodnieniem przy 

ul. Zakładowej w Porębie -etap I – 362 828,54 zł,
•	 Projekt i budowa drogi lokalnej oraz dróg dojazdowych wraz z infra-

strukturą kanalizacyjną „Osiedla na stoku” – etap IV – 73 185,00 zł
•	 Zakup i objęcie udziałow  w Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej SIM  

Zagłębie Sp.z.o.o. – 3 000 000,00 zł,
•	 Cyberbezpieczny samorząd-  wdrożenie  Systemu Zarządzania cyber-

bezpieczeństwem w Gminie Poręba – 10 455,00 zł,
•	 Modernizacja serwerowni wraz z dostosowaniem do obowiązujących 

wymogów bezpieczeństwa – 216 250,47 zł,
•	 Utworzenie mieszkania treningowego / wspieranego  w  budynku poło-

żonym przy ul. Chopina 3 (projekt) – 19 680,00 zł
•	 Utworzenie mieszkania chronionego dla 5 osób w budynku położonym 

przy ul. Chopina 3-etap II – 437 818,46 zł,
•	 Budowa kanalizacji Osiedla na Stoku -etap II – 259 610,43 zł,
•	 Budowa Instalacji Odnawialnych Źródeł Energii w  Podregionie 

sosnowieckim :Poreba ,Łazy ,Irządze, Szczekociny ,Sosnowiec „etap 
II-(opracowanie i  sporządzenie dokumentacji technicznej i Programu 
Funkcjonalno Użytecznego) – 37 293,60 zł,

•	 Zakup i montaż urządzenia zabawowego na miejski plac zabaw przy 
ul. Kopalnianej – 22 751,31 zł,

•	 Budowa tężni solankowej na placu miejskim w Porębie wraz z towa-
rzysząca infrastrukturą – 1 031 874,45 zł,

•	 Rewitalizacja obszarów zdegradowanych przez utworzenie placu miej-
skiego wraz ze strefą odpoczynku – 136 331,67 zł,

•	 Projekt i utworzenie klubu integracji międzypokoleniowej w pomiesz-
czeniu byłej kawiarni Kaktus położonej w MOK-u wraz z mediateką 
– 910 904,79 zł

•	 Modernizacja Miejskiej Biblioteki Publicznej w Porębie – 130 223,72 zł,
•	 Modernizacja nawierzchni boiska wielofunkcyjnego „moje boisko 

ORLIK 2012” – 85 517,79 zł.

Nowy dojazd do garaży przy ul. Zakładowej
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konstrukcja tężni solankowej już stoi na agorze

Powstanie nowoczesny 
zielony skwer

rozstrzygnięto konkurs na dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr 1

Nowe centrum Poręby nabiera kształtu. Jest już drewniana konstrukcja tężni 
solankowej, a wykonawca rozpoczął montaż witek z tarniny.

Jest plan na rewitalizację zielonego 
terenu w centrum miasta, na którym 
aktualnie znajduje się fontanna i znak 
„Poręba”.

We wtorek 13 lutego, komisja konkursowa wybrała nową dyrektor poręb-
skiej „jedynki”. - Przedstawiono nam dobry plan rozwoju placówki – mówią 
przedstawiciele komisji konkursowej.

Gminne inwestycje

Z tygodnia na tydzień, mimo nie zawsze sprzyja-
jącej aury, porębska Agora – czyli nowe centrum 
miasta, nabiera docelowego kształtu. – Aktualnie 
wykonawca zajmuje się m.in. budową jednego 
z najważniejszych elementów całego projektu 
- tężni solankowej – mówi Barbara Czernik, 
inspektor budowlany, która nadzoru inwestycję.
Pod koniec lutego na placu budowy stała już 
estetyczna, drewniana konstrukcja, a  ekipa 
budowlana montowała w tężni witki z tarniny. 
Wcześniej wykonana została płyta fundamentowa 
i studzienki technologiczne. Wyraźnie widać także 
zarys alejek spacerowych. – Gotowa jest już pod-
budowa i obrzeża – informuje inspektor Czernik. 

To jednak nie wszystko. Wykonawca zakończył 
już budowę fundamentów pod fontannę, której 
maszynownia także jest już na placu budowy.
Nowe centrum Poręby będzie nie tylko miejscem 
służącym odpoczynkowi (dzięki estetycznym 
ławkom i zielonym pergolom), powstanie tu także 
estetyczny szalet miejski, trasy pieszo-rowerowe, 
nowe miejsca parkingowe. – Obiecałem i słowa 
dotrzymam. Niebawem, bo już pod koniec kwiet-
nia, nowe centrum naszego miasta będzie gotowe. 
Mam nadzieję, że wszyscy razem siądziemy tutaj 
na ławeczkach, przy tężni i fontannie, w otoczeniu 
pergoli i zieleni – mówi burmistrz Poręby Ryszard 
Spyra.

Centrum Poręby wypięknieje! Wszystko dzięki 
temu, że zakończył się proces tworzenia kon-
cepcji na zielony teren przy ul. Chopina. – Mowa 
o działce sąsiadującej z budynkiem tzw. hotelowca 
– wyjaśniają urzędnicy.

W planie jest stworzenie tutaj nowej alejki spa-
cerowej z estetycznymi ławeczkami, latarniami 
i koszami na śmieci. Ale to nie wszystko, prze-
widziano bowiem także m.in. stojaki na rowery.
Co najważniejsze jednak, aleja będzie przycią-
gała swoją uwagę kwitnącą zielenią. Przykład? 
Projektanci zaproponowali, by zasadzić tutaj m.in. 
różane krzewy, kwitnące byliny oraz ozdobne 
grusze.

– Od dłuższego czasu służby miejskie zajmują 
się uporządkowaniem miejskiej zieleni. W szero-
kim zamyśle jest pozbycie się m.in. żywopłotów 
i zniszczonych już drzewek oraz ujednolicenie 
tzw. miejskich gatunków drzew i roślin. Chcemy, 
by nasze miasto kwitło i było coraz piękniejsze – 
podkreśla burmistrz Poręby Ryszard Spyra.
Skwerek pod hotelowcem ma być zamknięciem 
części spacerowo rekreacyjnej w centrum Poręby. 
W przyszłości planuje się rewitalizację całości 
przestrzeni - pomiędzy Orlikiem, nowo budowaną 
Agorą, Krupówkami i częścią handlową.
Co więcej, po planowanej zmianie katego-
rii Drogi Krajowej 79 (na drogę niższego 
rzędu), ustanie wzmożony ruch kołowy na  
ul. Wojska Polskiego, w związku z czym teren 
ten stanie się jeszcze bardziej atrakcyjny jako 
ogólnodostępna strefa miejska przeznaczona dla 
mieszkańców Poręby wszystkich dzielnic.

Agnieszka Andrzejewska, pełniąca dotychczas 
funkcję dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 im. 
Wojska Polskiego, została wybrana na stanowi-
sko dyrektora tej placówki na kolejne lata.

Takiego wyboru, po przedstawieniu zarówno 
osiągnięć, jak i  planów szkoły, dokonała 
komisja konkursowa, w  skład której wcho-
dzili przedstawiciele Urzędu Miasta Poręba, 
Śląskiego Kuratorium Oświaty, Rady Rodziców, 
Przedstawiciel Związków Zawodowych oraz 
Rady Pedagogicznej. - Kandydatka przed-
stawiała nam bardzo dobry program rozwoju 

placówki. Doceniamy również to, co już zrobiła 
na rzecz swojej szkoły – podkreślał burmistrz 
Poręby Ryszard Spyra.

Przypomnijmy, że Agnieszka Andrzejewska peł-
niąc funkcję dyrektora placówki przez ostatnie 
lata zaskarbiła sobie szacunek współpracow-
ników, rodziców oraz sympatię uczniów. Była 
jedyną kandydatką ubiegającą się o stanowisko 
dyrektora placówki.
Nowej, choć już zaprawionej w bojach, dyrek-
torce porębskiej „jedynki” gratulujemy i życzmy 
kolejnych sukcesów.
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GMINNE INWESTYCJE

- Wiem, że dziury w naszych drogach dają się 
Wam we znaki. Ja też codziennie się po nich poru-
szam i stan asfaltu po zimie pozostawia wiele 
do życzenia – mówi burmistrz Poręby Ryszard 
Spyra. Dodaje, że każdego dnia osobiście spraw-
dza postępy w naprawach. – Chcę być na bieżąco 
z  uwagami od mieszkańców. Wykonawca już 
działa, nie chcemy byście uszkodzili sobie samo-
chody  – mówi.
Skąd tyle dziur na drogach? Problemy powodują 
duże wahania temperatur. Gdy po kilku dniach 
solidnych mrozów, pojawia się odwilż, pojawiają 
się też dziury. – Zmagamy się z tym samym pro-
blemem, co inne miasta. Ale działamy prężnie 
– zapewnia burmistrz Spyra.

Tylko do tej pory wykonawca, z którym Gmina 
podpisała umowę na naprawę nawierzchni, uzu-
pełnił już ok. 860 m2 ubytków, głównie w ciągu  
ul. Baśniowej oraz ul. Niweckiej. – Umowa obej-
muje 2000 m2 ubytków z dróg gminnych, a lada 
chwila podpiszemy kolejną, o jeszcze większym 
zakresie – podkreśla włodarz Poręby. 

Dodaje, że do części lokalizacji wykonawca – choć 
już tutaj prowadził prace – będzie jeszcze wra-
cał. – Nagła ulewa albo zaparkowany na dziurze 
samochód nie zawsze da nam pozbyć się dziur 
z konkretnego odcinka drogi za jednym razem – 
wyjaśnia i zapewnia jednocześnie: - Zdaję sobie 
sprawę m.in. z fatalnego stanu ul. Baśniowej czy 
Niweckiej, dlatego aktualnie tu przeniesiony 

został cały front robót – mówi Ryszard Spyra.
Gdzie jeszcze prowadzone są prace przy 
nawierzchni? - W kolejnej części obrębu Niwki, 
tj. ul. Kopernika, Aksamitna, Krótka, Wodna, 
Sadowa, Ludowa, Wiosenna. Potem będziemy 
remontować kolejne ulice – mówi Angelika 
Kubaczyńska, inspektor z Referatu Nieruchomości 
i Gospodarki Komunalnej UM Poręba. 

To jednak nie koniec. Urzędnicy już rozpoczęli 
procedury zmierzające do wyłonienia wykonawcy 
kolejnej, drugiej  w ciągu ostatnich miesięcy, akcji 
uzupełniania ubytków w drogach. 

- Zapewniam, że działamy i  będziemy dzia-
łać. Proszę Was o cierpliwość i wyrozumiałość! 
– apeluje burmistrz Spyra. - Nie zapominam 
również o drogach gruntowych i szutrowych! Tu 
też będziemy uzupełniać nawierzchnię i to już 
niedługo, gdy warunki pogodowe będą korzystne 
i kiedy poziom wód gruntowych się ustabilizuje 
– mówi.

Przedstawiciele Urzędu Miasta Poręba zachęcają 
również do telefonicznego zgłaszania miejsc, 
gdzie wciąż są dziury. - Zostaną naprawione – 
zaręcza burmistrz Spyra.

Zgłoszenia prosimy kierować do Referatu 
Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miasta Poręba pod nr tel: 32 677 12 03

Każdego roku nasza Gmina składa sprawoz-
danie do Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z wykonania budżetu. Tak stało 
się i  teraz. Złożone zostało sprawozdanie 
z wykonania budżetu za 2023 rok. – Po raz 
kolejny mogę poinformować o pozytywnej 
opinii RIO w tej sprawie – mówi burmistrz 
Poręby Ryszard Spyra. Wyjaśnia, że jest to 
wyraźny dowód na odpowiedni i odpowie-
dzialny sposób gospodarowania miastem 
i zarządzania finansami. – Dodatkowo chcę 
też podkreślić, że Poręba nie ma żadnych 
zobowiązań kredytowych i  dodatni stan 
konta. 

Przypomnijmy, że dzięki ogromnej pracy 
zarówno burmistrza Ryszarda Spyry, jaki i m.
in. pracowników Urzędu Miasta i przedsta-
wicieli jednostek miejskich, już w 2017 roku 
nasza Gmina odzyskała płynność finansową, 
po tym, jak w 2015 roku stanęła na skraju 
bankructwa. 

Od 2016 roku Gmina Poręba realizo-
wała narzucony przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową Program Postępowania 
Naprawczego. – Niezwykle trudny, wymaga-
jący zaciskania pasa dosłownie we wszystkich 
aspektach funkcjonowania miasta – zazna-
cza burmistrz Spyra i dodaje, że aktualnie RIO 
wskazuje Porębę jako dobry przykład i wzór 
postępowania w takich sytuacjach. 

Na uwagę zasługuje fakt, że już od 2017 
roku Gmina Poręba nie posiadała żadnych 
zobowiązań wymagalnych, w  ciągu lat 
budżetowych 2017-2023 nie korzystała nawet 
z kredytu obrotowego w rachunku bieżącym 
Gminy, a  stan konta naszego miasta pod 
koniec każdego roku obrachunkowego był 
dodatni. 

- Zabezpieczone środki finansowe stanowiły 
wkład własny do inwestycji  gminnych oraz 
szeregu remontów i pozostałych wydatków 
bieżących, których celem była realizacja 
statutowych zadań Gminy Poręba jak np. 
nakłady na szkoły, przedszkole, MOPS czy też 
funkcjonowanie Instytucji kultury – mówi 
burmistrz Spyra.

Burmistrz o gminnych drogach: 
„Zrobimy wszystko, co w naszej mocy, 
by po dziurach nie było już śladu”

Pozytywna opinia  
regionalnej Izby 
Obrachunkowej

– Wszyscy dość mamy dziur w porębskich drogach. Ruszamy z kolejną akcją 
uzupełniania ubytków. I będziemy robili to do skutku – zapowiada burmistrz 
Poręby Ryszard Spyra.

Poręba nie ma żadnych zobowiązań 
kredytowych ani zadłużenia. – Mamy 
dodatni stan konta Gminy – podkreśla 
z dumą burmistrz Ryszard Spyra. 
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Strażacy interweniowali przy ul. rzecznej

trwa porządkowanie zieleni. Wiosną Poręba rozkwitnie

Intensywne opady deszczu w połowie lutego spowodowały cofanie się wody z odpływów przy ul. Rzecznej.  
Na miejscu pracowali porębscy strażacy-ochotnicy i służby Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 
– Spisali się na medal – podkreśla włodarz Poręby. 

Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji realizuje program porządkowania zieleni, m.in. poprzez  
przycinki drzew. Wszystko po to, by wiosną nasze miasto wypiękniało.

- Sytuację szybko udało się opanować - mówił 
obecny na miejscu Tomasz Turek, prezes 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów 
i Kanalizacji w Porębie.
Tłumaczył, że cofnięcie się wody z odpływów przy 
ulicy Rzecznej to skutek obfitych opadów desz-
czu, a co za tym idzie – podwyższenia się poziomu 
Czarnej Przemszy. Cofająca się woda naniosła na 
jezdnię sporo szlamu, dlatego służby miejskie 
z pomocą strażaków ochotników z wszystkich 
porębskich jednostek, przy pomocy łopat i taczek, 
usuwały błoto z nawierzchni. 
- Akcja poszła bardzo sprawnie, szybko 

pozbyliśmy się szlamu z ulicy Rzecznej, dzięki 
temu znów można poruszać się tutaj bezpiecznie 
– zapewnia Tomasz Turek.

Przypomnijmy, że 5 i  6 lutego br. porębscy 
strażacy uczestniczyli aż w jedenastu akcjach 
związanych z wypompowywaniem i odprowadza-
niem wody z zalanych dróg, budynków i posesji 
oraz z usuwaniem skutków powstałych rozlewisk. 
W działaniach uczestniczyło łącznie 35 strażaków.

- Jako burmistrz, w imieniu całej społeczności 
naszej Gminy, składam serdeczne podziękowania 

oraz wyrazy uznania dla naszych strażaków 
ochotników z jednostek OSP Krzemienda, OSP 
Niwki, OSP Poręba i OSP Poręba II, którzy włączyli 
się w akcje związane z usuwaniem skutków inten-
sywnych opadów deszczu – mówi Ryszard Spyra. 

Dodaje: - Bycie strażakiem to codzienna służba, 
podczas której ochotnicy są w stałej gotowości. 
Kolejny raz nasi strażacy w pełni udowodnili, 
że zasługują na nasze zaufanie i mają głęboko 
zakorzenione poczucie misji bezinteresownego 
niesienia pomocy innym -. 

Choć do wiosny pozostało jeszcze trochę czasu, porządki 
przy zieleni miejskiej już trwają. –  Systematycznie pro-
wadzimy przycinki, ponieważ aktualnie nie trwa okres 
lęgowy. W miejscach, gdzie nie ma ptasich gniazd, 
możemy prowadzić prace tego typu – podkreśla Tomasz 
Turek, prezes porębskiego MPWiK. 

Wycinki prowadzone są w miejscach, gdzie konary drzew 
stanowić mogą niebezpieczeństwo. Równocześnie trwają 
przycinki związane z estetyką przestrzeni miejskiej oraz 
planowanymi inwestycjami. – Prowadzimy je między 
innymi przy ul. Przemysłowej, Zakładowej i Asfaltowej 
– mówi prezes porębskiego MPWiK.

Zaznacza, że korony drzew przycięte zostały wzdłuż 
niedaw no w y remontowanego chodnik a prz y  
ul. Mickiewicza, zaś przy ul. Chopina usuwane są również 

leciwe, nieestetyczne żywopłoty. 
- Przypominamy, że gmina jednocześnie realizuje 
program nasadzeń zastępczych. Dbamy, by w naszym 
mieście było dużo zieleni – mówi Renata Otręba, kierow-
nik Referatu Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Poręba. 
Dodajmy, że pielęgnację przeszedł również zielony teren 
przy nowej stacji kolejowej w Porębie. Tutaj planowane 
są dalsze inwestycje – w tym m.in. montaż małej infra-
struktury w postaci ławek i koszy na śmieci. – Wysyłamy 
również ponaglenia do spółki kolejowej z prośbą o upo-
rządkowanie działki sąsiadującej z terenem miejskim 
– zaznaczają urzędnicy. 

Burmistrz Ryszard Spyra apeluje również do właści-
cieli posesji o rozpoczęcia prac porządkowych. – Nasze 
miasto jest wizytówką nas samych, postarajmy się 
wspólnymi siłami o nie zadbać – mówi włodarz Poręby.
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To duża i kosztowna inwesty-
cja. – Zawsze stawiałem jednak 
na takie przedsięwzięcia, które 
w znaczący sposób poprawiają 
komfort życia porębian, stan 
miejskiej infrastruktury oraz 
środowiska – podkreślał pod-
czas spotkania, które 1 lutego 
odbyło się w Miejskim Ośrodku 
Kultury w  Porębie burmistrz 
Ryszard Spyra.

Asfalt nie ulegnie zniszczeniu
Na spotkaniu zjawiło się około 
50-ciu mieszkańców z  rejonu 
ulicy Roździeńskiego. Włodarz 
Poręby przedstawił im szcze-
gółowy plan budowy kanalizacji 
w tej części miasta. Odpowiedział 
na nurtujące porębian pytania, 
wyjaśnił również sprawę zwią-
zaną z remontowaną niedawno 
nawierzchnią jezdni wzdłuż  
ul. Roździeńskiego.

- Prace będą w ykony wane 
metodą bezw ykopową, zaś 
sieć sanitarna umiejscowiona 
zostanie w   pasie zieleni po 
południowej stronie ulicy 
Roździeńskiego – wyjaśniał 
burmistrz Spyra.
Oznacza to, że zastosowana 
zostanie taka technologia 
budowlana, za sprawą której 
asfalt na ul. Roździeńskiego nie 
zostanie zniszczony.

Można zgłaszać swoje uwagi
Niebawem ogłoszony zostanie 
przetarg w trybie „zaprojektuj 
i wybuduj” dla zadania inwe-
stycyjnego polegającego na 
budowie kanalizacji sanitar-
nej w ciągu ul. Roździeńskiego 
i Wiejskiej.

Burmistrz Spyra mieszkańców 
zainteresowanych inwestycją 

prosi o uwagi dotyczące loka-
lizacji studzienek, do których 
w przyszłości włączać się będą 
porębianie. – Chcemy uniknąć 
kłopotliwych sytuacji w trakcie 
inwestycji – zaznacza włodarz 
Poręby.

7,5 mln zł dofinansowania
Przypomnijmy, że inwesty-
cja dotycząca skanalizowania 
ulic Roździeńskiego, Wiejskiej 
i Wojska Polskiego została osza-
cowana na ok. 7,9 mln zł, ponad 
7,5 mln zł tej kwoty pochodzić 
będzie jednak z programu rzą-
dowego „Polski Ład”. – Dzięki 
wytrwałości i  ciężkiej pracy 
urzędu, udało nam się zdobyć 
tak ogromne dofinansowanie 
– podkreśla z dumą burmistrz 
Spyra.

Burmistrz spotkał się z mieszkańcami w sprawie budowy kanalizacji
Włodarz Poręby Ryszard Spyra w lutym spotkał się z mieszkańcami ulic: Roździeńskiego, Wiejskiej, Fabrycznej  
i Wojska Polskiego. Przedstawił im szczegóły dotyczące budowy kanalizacji w tej części naszego miasta.

Prace remontowe rozpoczęły się 
z końcem listopada ubiegłego roku 
i  prowadzone były w  dwóch eta-
pach. W efekcie balkon, z którego 
widownia śledzić będzie to, co dzieje 
się na scenie MOK-u, zyskał zupeł-
nie nowe życie. – Zdecydowaliśmy 
jednak, że zachowamy dawny styl 
architektoniczny tego miejsca. W 
końcu to miejsce z  historią, nie 
chcieliśmy robić czegoś na wskroś 
nowoczesnego, czegoś, co nie paso-
wałoby do całości sali widowiskowej 
– podkreśla Karol Hadrych, dyrek-
tor Miejskiego Ośrodka Kultury 
w Porębie.

Nie oznacza to jednak, że balkon 
po metamorfozie nie jest nowocze-
sny. Odbiór dźwięku w diametralny 
sposób poprawiły m.in. nowe 
panele akustyczne. Z kolei estetykę 
- na przykład subtelne LED-owe 
podświetlenia. 

Metamorfozę najwyraźniej widać 
na przykładzie foteli. MOK oddał je 
do profesjonalnego tapicerowania 
(nowe pokrycia są ciemnozielone), 
zaś stare, choć piękne, drewniane 
i metalowe elementy foteli doczekały 
się renowacji. 

Położona została tak że nowa 
wykładzina z  wszelkimi wyma-
ganymi dla takich miejsc atestami 
przeciwpożarowymi, a z dołu sali, 
zobaczyć można nową, przeszkloną 
balustradę. 

Remont balkonu łącznie koszto-
wał ok. 50 tyś zł, a Miejski Ośrodek 
Kultury w  Porębie poza środkami 
własnymi, otrzymał wsparcie ze 
strony gminy oraz sponsorów i dar-
czyńców, za które bardzo dziękuje.

– Przygotowujemy projekty na dal-
sze etapy modernizacji naszej sali 
widowiskowej, jeśli uda się pozy-
skać kolejne środki kompleksowo 
zostanie odnowiona scena wraz 
z zapleczem oraz zapewniona zosta-
nie profesjonalna akustyka sali wraz 
z nowoczesnym wyposażeniem – 
zapowiada Karol Hadrych.

Pierwsi widzowie mieli już oka-
zję zasiąść tutaj podczas koncertu 
Zespołu Pieśni i Tańca „Śląsk”. Im. 
Stanisława Hadyny, który na deskach 
porębskiego MOK-u  wystąpił 17 
stycznia. 

Po 15 latach wyłączenia z użytku wraca do łask 
Choć zachował swój pierwotny, historyczny zarys, zyskał na nowoczesnych dodatkach. Wyłączony z użytku balkon 
sali widowiskowej w Miejskim Ośrodku Kultury w Porębie, dostał właśnie drugie życie.
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Mieszkali w różnych warunkach. Wreszcie zyskali 
„ciepły i przyjazny kąt”. Oficjalnie otwarte 15 
lutego, porębskie mieszkanie wspomagane, ma 
już trzech lokatorów. To starsi i schorowani porę-
bianie: pan Józef oraz pani Zofia i pani Małgorzata. 
Wszyscy potrzebują codziennej opieki i pomocy. 
– Dobrze się tutaj mieszka – mówił 71-letni pan 
Józef i ze skromnym uśmiechem na ustach dzię-
kował za wszystko, witając przybyłych gości.
Wśród nich był włodarz naszego miasta Ryszard 
Spyra. – Jestem zdania, że miasto ocenia się 
pod kątem tego, jak dba o swoich najsłabszych 
mieszkańców. Cieszę się, że nasi zyskali właśnie 
przyjazne i bezpieczne lokum – mówił burmistrz 
Poręby. Podkreślał, że mieszkanie wspomagane 
udało się przygotować w  rekordowo krótkim 
czasie, m.in. dzięki temu, że urząd świetnie radzi 
sobie z pozyskiwaniem funduszy zewnętrznych.

Z ruiny w przyjazne wnętrza
Drugie w Porębie mieszkanie wspomagane to dwa 
pokoje z kuchnią i łazienką. Powstało z połącze-
nia malutkich lokali na parterze w budynku tzw. 
„hotelowca”. W mieszkaniu znalazło się skromne, 
ale estetyczne wyposażenie: jasne meble, nie-
duży drewniany stół kuchenny z  krzesłami, 
łóżka (w tym te o charakterze rehabilitacyjnym), 
łazienka wyposażona w prysznic. – Najważniejsze 
było jednak pozbawianie lokalu barier architek-
tonicznych i umożliwienie korzystania z niego 
osobom schorowanym, poruszającym się na 
wózku inwalidzkim. Z tego względu przed wej-
ściem do lokalu zamontowana została specjalna 
pochylnia – mówią przedstawiciele porębskiego 
MOPS-u.
Jego kierownik – Katarzyna Wilk przypomi-
nała, że mieszkanie powstało w zaledwie kilka 

miesięcy, a  remont przebiegał od podszewki. 
– Wcześniej była tu dosłownie ruina – mówiła 
kierownik MOPS w Porębie.

Gmina uzyskała duże dofinansowanie
Zaznaczmy, że lokal przy ul. Chopina przezna-
czony jest docelowo dla pięciu osób. Czym jest 
mieszkanie wspomagane?  - To lokalowa forma 
pomocy, która przygotowuje osoby tu przeby-
wające, pod opieką specjalistów, do prowadzenia 
w miarę możliwości samodzielnego życia – mówi 
Katarzyna Wilk. Ale nie tylko.  – To element 
zastępujący pobyt w placówce typu dom pomocy 
społecznej. Uważam, że jest dużo lepszą i tańszą 
dla gminy formą pomocy – dodaje pani kierownik.
Co ważne, na stworzenie mieszkania wspomaga-
nego przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 
zaplanowano dofinansowanie z Budżetu Państwa 
w  kwocie nieco ponad 378 tys zł. Całość prac 
remontowych i zakup wyposażenia oszacowano 
na ok. 488 tys zł.
W ostatecznym rozliczeniu wydatki inwestycyjne 
poniesione w roku 2023 na utworzenie mieszkania 
wspomaganego dla 5 osób wyniosły: 437 818,46 
zł, zaś wydatki poniesione na zakup sprzętu AGD 
i wyposażenia mieszkania wyniosły: 32 109,63 zł
Projekt dofinansowany był dotacją ze Śląskiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach w wysoko-
ści 339 535,69 zł.
Na uroczystość oficjalnego otwarcia nowego 
mieszkania wspomaganego przybył także 
m.in. Marcin Chroszcz, Dyrektor Wydziału 
Rodziny i Polityki Społecznej Śląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Katowicach. – Cieszę się, że 
znów u Państwa jestem. Niedawno uczestniczy-
łem w otwarciu Klubu „Senior+”. Gratuluję Porębie 
kolejnego mieszkania wspomaganego, cieszę się, 
że kolejne osoby potrzebujące znalazły swoje 
miejsce – podkreślał.

Z ruiny w estetyczne wnętrza. Poręba z dumą otwiera mieszkanie wspomagane
Oficjalnie przecięto symboliczną czerwoną wstęgę. W czwartek 15 lutego, przedstawiciele Urzędu Miasta wespół  
z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej otworzyli drugie w Porębie mieszkanie wspomagane.



Nasza poręba  |  INformator mIejSkI 11 

Ważne remonty

Stary budynek, który aktualnie znajduje się pod 
tym adresem ma zostać wyburzony. W przyszło-
ści powstaną tutaj 24 mieszkania 2, i 3-pokojowe, 
które zbuduje spółka społeczna SIM Zagłębie. 
– Mieszkania zostaną przeznaczone na długo-
terminowy wynajem, z możliwością nabycia ich 
na własność – mówi Piotr Czarnojańczyk, prezes 
zarządu spółki SIM Zagłębie, w skład której wcho-
dzi również nasza gmina. Dodaje, że mieszkania 
będą już wykończone, a sam budynek powstanie 
w nowej, energooszczędnej technologii zgod-
nej z  nowymi przepisami budowlanymi Unii 
Europejskiej. 
Przypominamy, że do spółki SIM – czyli 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej Zagłębie, 
Poręba dołączyła w połowie zeszłego roku.
Czym jest SIM? To jedna z najważniejszych gmin-
nych inicjatyw mieszkaniowych w całym kraju. 

Dwudziesta taka w Polsce 
i  czwarta w  wojewódz-
t w ie śląsk i m. Prace 
nad powstaniem spółki 
pod nazwą Społeczna 
Inicjatywa Mieszkaniowa 
Zagłębie – w skrócie SIM 
Zagłębie – rozpoczęły się 
w lipcu 2021 roku.
7 grudnia 2021, z inicja-
tywy Krajowego Zasobu 
Nieruchomości, spółka 
została powołana do 
życia. Swoim zasięgiem obejmuje gminy: Będzin, 
Bobrowniki, Czeladź, Chrzanów, Ogrodzieniec, 
Siewierz, Sosnowiec, Szczekociny, Psary, 
Wojkowice oraz Porębę.
- Gmina Poręba przystąpiła do spółki obejmując 

jednocześnie udziały w wysokości 3 mln zł – mówi 
burmistrz Ryszard Spyra. Dodaje, że środki mia-
sto otrzymało z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa i jest skrupulatny plan ich wydat-
kowania – na budowę nowych mieszkań przy  
ul. Wojska Polskiego. 

Ostatnie lata to duże zmiany w Porębie. Zmiany 
na lepsze. Przykładem może być m.in. rozwój 
na rynku mieszkaniowym. – To zjawisko naj-
wyraźniej widać przy ul. Partyzantów, gdzie 
jeszcze kilka lat temu było zwykłe pole, a dziś 
pną się kolejne domy jednorodzinne osiedla „Na 
Stoku” - mówi Kamil Kowalik, kierownik Referatu 
Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miasta Poręba. 
- Gmina jednocześnie uzbraja ten teren w media: 
powstają kolejne odcinki drogi dojazdowej, kana-
lizacja, sieć wodociągowa, a w ostatnim czasie 
również nowoczesne, LED-owe oświetlenie 
– wylicza. 

22 nowoczesne domy jednorodzinne
Przypomnijmy, że będące w budowie porębskie 
osiedle „Na Stoku” to zarówno indywidualnie 
budowane prywatne domy jednorodzinne, jak 
i budynki deweloperskie. - Na inwestycję skła-
dają się 22 domy jednorodzinne wolnostojące 
o różnych powierzchniach – 120 mkw. i 150 mkw. 

- podkreślają przedstawiciele spółki deweloper-
skiej Przem-Tech, która buduje tu inwestycję pod 
nazwą „Nova Poręba”.

Dużo słońca w środku
Aktualnie w trakcie budowy jest drugi etap inwe-
stycji. Do tej pory powstało osiem budynków 
jednorodzinnych. - W każdym z domów znaj-
dziemy przestronny salon z kuchnią i jadalnią, 
biuro, trzy lub cztery sypialnie, dwie łazienki, 
garderobę i pomieszczenie gospodarcze – mówi 
inwestor „Nova Poręba”. Dodaje, że pomieszcze-
nia w domach zostały tak zaprojektowane, by były 
ustawne i funkcjonalne, dodatkowo zaś umożli-
wiały dostarczenie jak największej ilości promieni 
słonecznych. - Na terenie każdej posesji zapla-
nowany jest garaż dwustanowiskowy – dodają 
przedstawiciele dewelopera.
8 kondygnacji i 52 mieszkania
Drugą z nowych inwestycji na porębskim rynku 
mieszkaniowym jest oddany do użytku w minio-
nym roku apartamentowiec pod nazwą „Kafar” 

- ośmiokondygnacyjny budynek z 52. lokalami 
przy ul. Zakładowej. - Powierzchnia mieszkań 
kształtuje się od 33 do 91 mkw. Są to mieszkania 
2, 3 i 4-pokojowe – podkreśla inwestor. Dodaje, że 
mieszkania zostały zaprojektowane w taki sposób, 
aby ich mieszkańcy mogli wykorzystać maksy-
malnie każdy metr kwadratowy ich powierzchni. 
- Nawet najmniejsze z nich mają salon połączony 
z częścią kuchenną oraz samodzielną sypialnię, 
gwarantującą pełną prywatność – podkreśla 
spółka IK Investments. 

Z ogrodem zimowym, balkonem lub tarasem
Każde mieszkanie w „Kafarze” ma zapewnioną 
komórkę lokatorską oraz miejsce postojowe 
w garażu podziemnym. Z kolei dla lokali na par-
terze przewidziano tarasy z ogrodami, a każde 
mieszkanie powyżej parteru posiada balkon lub 
ogród zimowy. - Na ostatniej kondygnacji prze-
widziano apartamenty z tarasami – zaznaczają 
przedstawiciele inwestora. 

Tzw. Kafar został podłączony do miejskiej sieci 
ciepłowniczej, która dostarcza zarówno ciepło 
do ogrzewania mieszkań jak i wody. Osiedle jest 
monitorowane, wjazd na parking znajduje się za 
szlabanem. - Aktualnie dostępne są mieszkania 
o powierzchni powyżej 48 mkw. – mówi inwestor.
- Cieszy mnie, że w Porębie powstają nowocze-
sne osiedla i wygodne lokale mieszkalne. Takie 
inwestycje pozytywnie wpływają na wizerunek 
naszego miasta, zapewniają komfort mieszkań-
com i powodują, że młodzi ludzie oraz całe rodziny 
pozostają i mieszkają właśnie tu - podkreśla bur-
mistrz Poręby Ryszard Spyra. 

tak będzie wyglądał nowy budynek SIM przy ul. Wojska Polskiego 8a

Ponad 60 nowoczesnych lokali mieszkaniowych 
powstało w Porębie w ciągu jednego roku

Urząd Miasta Poręba ma już koncepcję budowy nowego budynku mieszkalnego przy ul. Wojska Polskiego 8a 
w Porębie. Nowoczesny apartamentowiec powstanie w ramach zagłębiowskiej spółki Społeczna Inicjatywa 
Mieszkaniowa.

Nowoczesny apartamentowiec przy ul. Zakładowej, estetyczne domy jednorodzinne „Na Stoku”, inwestycje spółki 
społecznej SIM. Poręba rozwija się także dzięki nowoczesnej architekturze mieszkaniowej.

NOVA PORĘBA
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Trenują dwa razy w  tygodniu po dwie 
godziny. – Tym razem dziewczyny ćwi-
czyły jednak dłużej, zaczęłyśmy niemal 
dwa miesiące przed występem - o mło-
dych tancerkach z grupy Dance Revolution, 
która reprezentuje Miejski Ośrodek 
Kultury w Porębie, mówi ich opiekunka 
i instruktorka Agata Mucha.  Opłacało się! 
Porębianki podczas grudniowego festiwalu 
Asów w Sosnowcu wystąpiły z numerem 
74, ostatecznie zaś zajęły trzecie miejsce 
na podium.

Konkurencja nie śpi
Jeszcze wyżej znalazł się porębski duet. 
Aleksandra Jarosz i  Emilka Mucha 
z Sosnowca wróciły z drugim miejscem. 
Jednak zanim porębianki wyszły na scenę, 
nie obyło się bez nerwów. - To był naprawdę 
duży festiwal. Były zespoły z Warszawy, 
Gdańska itd. Nie ukrywam, że trema nas 
zżerała - przyznaje Agata Mucha.
Zaznacza, że do próby generalnej (tej tuż 
przed konkursowym wykonaniem) zwy-
kle jest z  dziewczynami w  kulisach. Na 
widowi pojawia się dopiero w  momen-
cie samego występu, by zrobić zdjęcia 
i pamiątkowe nagrania. - Wspieram dziew-
czyny. Mamy świadomość, że konkurencja 
nie śpi, a nierzadko konkurujemy na przy-
kład z zespołami stołecznymi - zaznacza 
trenerka.

Włosy i makijaż też są ważne
Dance Revolution przyznaje, że na każdy 
występ tego typu tworzona jest zupełnie 
nowa choreografia. Tutaj pole do popisu 
ma Emilia Mucha. Ona sama często obmyśla 
każdy taneczny ruch i krok. Dziewczyny do 

występu szykują się też wizualnie. Podczas 
sosnowieckiego festiwalu miały na sobie 
proste zielone topy i  czarne spodenki. 
Czasem są to cekiny, a w karnawale brokat. 
- Wygląd jest elementem występu tanecz-
nego - podkreśla Agata Mucha. Dodaje, że 
i w tej kategorii porębskie tancerki są uta-
lentowane. - Jedna czesze drugą, nawzajem 
się też malujemy. A wcześniej wszystko pla-
nujemy - zaznacza instruktorka.

Teraz trzy zdobyte puchary powędrują 
do gabloty w Miejskim Ośrodku Kultury 
w Porębie, gdzie stoją już wcześniejsze zdo-
byte przez zespół statuetki.

- Takie sukcesy są dla nas wszystkich bar-
dzo cenne. Dziewczyny z Dance Revolution 
w niczym nie ustępują zespołom z dużych 
miast. Mają pasję i umiejętności. Życzę im 
wielu, wielu sukcesów - mówi burmistrz 
Poręby Ryszard Spyra.

Piotr Zelt, Viola Arlak, Halina Bednarz 
i  Jacek Lenartowicz. Znakomici aktorzy 
Teatru Capitol z  Warszawy, w  sobotę 17 
lutego gościli w naszym mieście. Do Poręby 
przyjechali na zaproszenie Miejskiego 
Ośrodka Kultury i  porębskiego Urzędu 
Miasta z walentynkową niespodzianką – 
komedią pod tytułem „Kiedy kota nie ma”.
Spektakl opowiadał o dwóch angielskich 
małżeństwach z 25-letnim stażem, któ-
rzy wybierają się na… miodowy miesiąc. 
- Widzów rozbawimy do łez – zapewniali 
aktorzy. I chyba każdy, kto miał okazję 
zobaczyć przedstawienie, stwierdził, że 
udało im się to w 100-procentach. Widownia 
zresztą dopisała. Sala widowiskowa była 

wypełniona po brzegi. Nieoficjalnie zain-
augurowano także otwarcie (zamkniętego 
przez ostatnie 15 lat) balkonu, który jest 
już po renowacji. - Bawiliśmy się świet-
nie! – przyznawali widzowie. Nie zabrakło 
gromkich braw i owacji na stojąco.

- Dostęp do kultury to bardzo ważna 
rzecz. Sztuka, muzyka, teatr mają bowiem 
moc łączenia, wyzwalania dobrych emo-
cji, co jest nam wszystkim niezbędne.  
Z tego też względu organizujemy bezpłatne 
spotkania kulturalne, takie jak m.in. to 
w minioną sobotę. Serdecznie zapraszam 
na nie wszystkich mieszkańców – podkre-
śla burmistrz Ryszard Spyra.

Wróciły z pucharami! kolejny sukces grupy Dance revolution

Salwy śmiechu w MOk-u. Gwiazdy warszawskiego teatru dały z siebie wszystko

Choć konkurencja była ogromna, a uczestników grudniowego festiwalu wielu, one się nie poddały. Porębska grupa 
Dance Revolution wróciła z sosnowieckiej Muzy aż z trzema pucharami.

Co dzieje się „Kiedy kota nie ma”? Przekonali się wszyscy porębianie, którzy 17 lutego odwiedzili Miejski Ośrodek 
Kultury. Na scenicznych deskach wystąpili tu aktorzy warszawskiego teatru Capitol.
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- To był wspaniały wieczór pełen uśmiechu, zabaw 
i tańców! – jednogłośnie twierdzą wszyscy uczestnicy 
balu karnawałowego dla dzieci, który 6 lutego odbył się 
w Miejskim Ośrodku Kultury w Porębie.

Myszka tańczyła z kotkiem
Na sali widowiskowej stawiły się m.in. księżniczki z róż-
nych bajek, superbohaterowie a nawet smoki. Jednorożce 
tańczyły z biedronkami, Elsa z kultowej już „Krainy 
lodu”  świetnie bawiła się w towarzystwie Małej Syrenki, 
a aniołek nie miał nic przeciwko zabawy na parkiecie 
wespół z dinozaurem. Bajkowe stereotypy zostawiono za 
drzwiami MOK-u i nikogo nie dziwiło, że myszka tańczy 
tutaj z kotkiem.

Burmistrz częstował dzieci
Tegoroczny porębski bal karnawałowy dla dzieci, 
który był elementem gminnego programu na ferie 
zimowe, obfitował jednak w więcej niespodzianek. W 
tym m.in. darmowy poczęstunek, który specjalnie dla 

najmłodszych porębian ufundował burmistrz Poręby 
Ryszard Spyra. Były m.in. hot dogi, wata cukrowa, 
popcorn i inne słodkości, po które ustawiały się kolejki 
bajkowych postaci. – Po tak udanej zabawie na parkie-
cie, trzeba się trochę posilić – zapraszał z uśmiechem 
burmistrz Spyra, otwierając tegoroczny bal.

Zumba, Myszka Miki oraz animatorki
- Bardzo dziękujemy Edzi Rozlach za zabawy taneczne 
„Zumba Kids”, Kamilowi Janikowskiemu z Młodzieżowej 
Rady Miasta Poręba za objęcie sterów na DJ, Igorowi Greli 
z Młodzieżowej Rady Miasta Poręba, który założył strój 
Myszki Miki oraz naszym wspaniałym księżniczkom: 
Lucynie Dziechciarz, Marcie Wcisło oraz Agacie Mucha 
za wspaniałe animacje – podkreślają organizatorzy balu.
- Ogromne podziękowania dla Burmistrza Miasta Poręba 
Ryszarda Spyry za bezpłatną strefę gastronomiczną dla 
wszystkich uczestników balu! – dodają.
Zdjęcia oraz i wideo z balu zobaczyć można na portalu 
internetowym LokalniKulturalni.

Ćwiczyli od połowy października. – Wybraliśmy 
trzy kolędy. Przygotowałem ich specjalne aran-
żacje, rozpisałem wszystko na głosy. W takim 
festiwalu nie wystarczy bowiem zaśpiewać coś 
poprawnie. Konkurencja jest duża, warto w trak-
cie występu zapaść jury w pamięć – mówi Karol 
Hadrych, twórca zespołu STUDIO ART i dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie. Dodaje, 
że nie obyło się bez przygód. Styczniowy występ 
był tak emocjonalny, że aż pianiście Grzegorzowi 
Sewerynowi… spadły nuty.

„A wczora z wieczora”
Zespół w ystąpił w  składzie: Dobrosława 
Smugorzewska, Amelia Kita, Patrycja Krzykawska, 
Emilia Wójcik, Zuzanna Turek, Zuzanna Kurek, 
Sylwia Tomik, Iga Chowałko, Piotr Turek, 
Sebastian Winczakiewicz oraz Karol Hadrych. 
Akompaniował im wspomniany już wcześniej 
Grzegorz Seweryn.
Udział w styczniowym finale festiwalu poprze-
dzony był eliminacjami, które odbyły się 
w  grudniu. Zespół brał udział w  eliminacjach 
w Miejskim Ośrodku Kultury w Łazach, gdzie 
został nominowany do Finału w „ARENA” Będzin. 
Trzydniowe przesłuchania finałowe odbyły się 
w dniach 11-13 stycznia. – Zaprezentowaliśmy 
kolędy w autorskich aranżacjach – „Kolędę na 
ten rok”, „Gloria in excelsis deo” oraz „A wczora 
z wieczora” – wylicza Karol Hadrych.

Porębianie zdeklasowali wszystkich
Uczestników oceniała komisja w  eksperc-
kim składzie z  przewodniczącym Wiesławem 
Ochmanem – znanym śpiewakiem operowym. 

Wśród ekspertów znaleźli się również m.in. prof. 
dr hab. Katarzyna Sokołowska - Uniwersytet 
Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy, dr hab. ks. 
Paweł Sobierajski, prof. AM - Akademia Muzyczna 
im. Karola Szymanowskiego w Katowicach.
Finał? Zespół z Poręby zdeklasował inne zespoły 
z całej Polski i Europy. STUDIO ART zajęło pierw-
sze miejsce na tym międzynarodowym festiwalu. 
Zespół otrzymał nagrodę finansową w wysokości 5 
tys zł ufundowaną przez Marszałka Województwa 
Śląskiego Pana Jakuba Chełstowskiego.

Na festiwalu zaśpiewali też m.in. Alicja 
Bachleda-Curuś i Andrzej Lampert
Przypomnijmy, historia Międzynarodowego 
Festiwalu Kolęd i Pastorałek im. ks. Kazimierza 
Szwarlika w  Będzinie zaczęła się kilkadzie-
siąt lat temu w najstarszym kościele w Będzinie 

– historycznej świątyni Świętej Trójcy na wzgó-
rzu zamkowym, miejscu z historią liczącą ponad 
700 lat.
Pomysł zrodził się z zapału młodzieży i wikarego 
parafii – ks. Piotra Pilśniaka. Już do pierwszej 
edycji zgłosiło się 116 uczestników. W kolejnych 
edycjach liczba uczestników przekraczała 200, 
a  już w  IV edycji chętnych do startu było 628 
wykonawców. Od IX edycji ilość solistów i grup 
nie spadła poniżej tysiąca, a w ostatnich latach 
waha się między 1500 a nawet 1800. Łącznie we 
wszystkich edycjach udział wzięło około 35 tysięcy 
uczestników.

Najpiękniejsze polskie kolędy i pastorałki na festi-
walu zaprezentowały m.in. dzisiejsze gwiazdy, 
a wówczas jeszcze młodzi i nieznani jak Alicja 
Bachleda-Curuś, Andrzej Lampert czy Margaret.

elsa i spiderman spotkali się na balu w Miejskim Ośrodku kultury w Porębie

Wiesław Ochman docenił porębian. Zdobyli pierwsze miejsce!

Popularne dziecięce piosenki, darmowe słodkości, zumba dla najmłodszych oraz moc konkursów. Tegoroczny 
porębski bal karnawałowy dla dzieci obfitował w atrakcje.

STUDIO ART oczarowało Wiesława Ochmana. Ten słynny śpiewak operowy i juror Międzynarodowego Festiwalu 
Kolęd i Pastorałek im. ks. Kazimierza Szwarlika w Będzinie docenił aranżacje Karola Hadrycha.

Foto. Piotr Wyparł
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Ubezpieczenia, badania lekarskie, opłaty za 
media, zakup materiałów eksploatacyjnych, 
wyposażenia, zakupy paliwa itd. Za to wszystko 
finansowo, w ramach działalności porębskich 
strażaków-ochotników, odpowiada Gmina. 
Od 2018 roku roczny budżet na wszystkie jed-
nostki OSP w Porębie wynosi około 100 tysięcy 
złotych. 
- Jednak w minionym roku udało się zwiększyć 
wydatki na ten cel. W 2023 roku wyniosły one 
prawie 176 tysięcy złotych – mówi burmistrz 
Poręby Ryszard Spyra. Dodaje, że ostatnie zakupy 
były strażakom bardzo potrzebne. – Mowa tutaj 
o mundurach dla OSP Poręba II za ponad 6 tys zł 
oraz zakupie wyposażenia dla tej jednostki za 4 
400 zł, które zdobyliśmy w konkursie Śląskiego 
Urzędu Marszałkowskiego – wyjaśnia Jakub 
Drabek z Urzędu Miasta Poręba.

W 2022 roku budżet na funkcjonowanie poręb-
skich ochotników wyniósł łącznie ponad 116 tys zł. 
Dodatkowo udało się wówczas zakupić materiały 
eksploatacyjne do samochodów OSP za ponad 2 
300 zł, natomiast jednostka z Krzemiendy dostała 

nową piłę łańcuchową za 2 250 zł oraz akumula-
tory do auta za prawie 1 700 tys zł. 
Wcześniej nowe akumulatory do aut dostała OSP 
Niwki i OSP Poręba (w kwocie 2 200 zł), przy czym 
do tej pierwszej jednostki udało się zakupić także 
belkę sygnalizacyjną do samochodu marki Lublin.
W 2020 roku Gmina strażakom z Niwek ufundo-
wała nowe hełmy (za niemal 2 tys zł), zakupiła 
także grzejniki do suszarni OSP Niwki. 
 - Nasi strażacy ochotnicy wykonują kawał dobrej 
roboty. Nierzadko z narażeniem własnego zdrowia 
i życia. Doceniam ich trud i poświęcenie – zazna-
cza burmistrz Spyra.

Zaznaczmy, że gmina na bieżąco wspiera zarówno 
bieżącą działalność wszystkich porębskich jed-
nostek strażackich (opłaca ich rachunki, płaci 
za badania lekarskie członków i kandydatów na 
strażaka, za badania techniczne pojazdów itd.), jak 
i przekazuje fundusze na ważne remonty. 

Przykład? - W listopadzie ubiegłego roku gmina 
przekazała 10 tys zł na remont dachu strażnicy 
w Niwkach – mówi Jakub Drabek. 

- To nasz kolejny powód do dumy – mówił bur-
mistrz Ryszard Spyra podczas piątkowego, 
oficjalnego otwarcia nowej odsłony Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Porębie.

Jej siedziba, która mieści się na piętrze Miejskiego 
Ośrodka Kultury, w ostatnich miesiącach przecho-
dziła remont od podszewki. Do tego doszło jeszcze 
nowe wyposażenie (m.in. 24 regały na wolu-
miny), a także nowości w postaci przyjaznego dla 
maluchów kącika – z dywanikiem i kolorowymi 
pufkami, a także stołu z krzesłami, dzięki któ-
remu mogą tu teraz odbywać się spotkania.
Co ciekawe, w bibliotece pojawiło się teraz wiele 
nowych sprzętów RTV i AGD. – Czytając książkę 
można teraz napić się u nas kawy – zapraszali 
przedstawiciele biblioteki.

Jak podkreślał burmistrz Ryszard Spyra, zamy-
słem gruntownego remontu placówki było 
utworzenie miejsca przeznaczonego dla lokalnej 
społeczności, które służyć będzie każdej grupie 
wiekowej - poczynając od najmłodszych miesz-
kańców, poprzez młodzież, osoby w  średnim 
wieku oraz seniorów.

Remont w całości (część budowlana oraz zakup 
wyposażenia) wyniósł ok. 115 tys zł.
- Zapraszamy do naszej nowej biblioteki! – mówi 
włodarz Poręby.

Gmina wspiera strażaków

Wielkie otwarcie porębskiej biblioteki po metamorfozie

Fundusze na bieżące funkcjonowanie jednostek, paliwo do wozów, ale też wsparcie m.in. w bieżących remontach. 
Tylko w ubiegłym roku Gmina wsparła wszystkie jednostki porębskiej Ochotniczej Straży Pożarnej kwotą wyno-
szącą prawie 176 tys zł.

Nowe regały, stół z krzesłami, sprzęty RTV i AGD, a nawet kącik dla maluchów. W piątek 16 lutego, oficjalnie otwarto 
Miejską Bibliotekę Publiczną po gruntownym remoncie.
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Mogła zachować je dla siebie. Uznała jednak, że najlepiej pre-
zentować będzie się w gabinecie burmistrza Ryszarda Spyry. 
– W końcu jest na nim napis „Poręba” – tłumaczyła 6-letnia 
Julka, która na początku lutego wybrała się z niecodzienną 
wizytą do budynku porębskiego magistratu przy ul. Dworcowej.
Wzięła ze sobą sporej wielkości prezent – metalowe serce, które 
wspólnie z rodzicami wylicytowała na jednej z WOŚP-owych 
aukcji. – To dla pana burmistrza, bardzo go lubię – mówiła 
rezolutnie.

- Wzruszyła mnie do łez – przyznawał zaskoczony Ryszard 
Spyra. 6-letnia Julka odwiedziła go bowiem bez zapowiedzi. 
Burmistrz Spyra odwzajemnił się słodkościami, uściskami 
i wspólnymi zdjęciami. Serduszko od razu zawisło we wska-
zanym przez 6-latkę miejscu – na jednej ze ścian gabinetu.
Przypomnijmy, że tegoroczna Wielka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy zagrała 28 stycznia pod hasłem „Płuca po pandemii”. 
Za zebrane fundusze zakupiony zostanie niezbędny sprzęt 
medyczny dla dzieci i dorosłych.

Orkiestra w Porębie zebrała ponad 57 tyś zł, co jest jej dotych-
czasowym rekordem w  naszym mieście! – Wszystkim 
darczyńcom z całego serca dziękujemy – mówi burmistrz 
Ryszard Spyra. 

6-letnia julka odwiedziła burmistrza z niezwykłym prezentem 
Była to niezapowiedziana wizyta, która wszystkim pracownikom Urzędu Miasta Poręba, na czele z burmistrzem 
Ryszardem Spyrą, przyniosła wiele radości. Za sprawą małej Julki, w gabinecie włodarza naszego miasta zawisła 
wyjątkowa pamiątka. 

STOWARZYSZENIA

Choć naszykowano prawie 350 
miejsc siedzących, niektórzy i tak 
musieli słuchać koncertu na sto-
jąco. Styczniowy występ prawdziwej 
muzycznej perły - Zespołu Pieśni 
i  Tańca „ŚLĄSK” im. Stanisława 
Hadyny – miał wyjątkowo wysoką 
frekwencję. I trudno się temu dzi-
wić, ta doceniana na całym świecie 
gwiazda regionu zawsze przyciąga 
liczną widownię. Wszystko za 
sprawą wyjątkowego kunsztu, ale też 
wspaniałych muzycznych aranżacji 
i solówek zespołu. 

„Śląsk” na deskach Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Porębie wystąpił 
w środę 17 stycznia o godz. 18. Skład 
do Poręby przyjechał jednak kilka 
godzin wcześniej, by ustawić instru-
menty i odbyć poprzedzające występ 
próby. – Drzwi dla gości otwarte 
zostały godzinę przez rozpoczę-
ciem występu, a  całe wydarzenie 
śledzić można było także on-line 

– podkreśla Karol Hadrych, dyrektor 
porębskiego MOK-u.
Koncert odbywał się pod hasłem 
„Święta Noc” i  w  nieco ponad 
godzinnym repertuarze nie zabra-
kło najpiękniejszych polskich kolęd 
i  pastorałek. Było m.in. „Bóg się 
rodzi”. „Lulajże Jezuniu” czy też 
„Tryumfy Króla Niebieskiego”. 
Muzyczne części przerywał jeden 
z dawnych solistów „Śląska”, który 
w góralskim stroju, z podhalańskim 
humorem opowiadał o narodzinach 
Dzieciątka.

Koncert zakończyły owacje na 
stojąco oraz bis. – Dzięki Wam 
wszyscy znów przenieśliśmy się 
do świątecznego czasu – dzięko-
wał zespołowi burmistrz Poręby 
Ryszard Spyra, k tór y wespół 
z Mirosławem Mazurem, przewod-
niczącym Sejmiku Województwa 
Śląskiego, objął patronat honorowy 
nad występem. 

takiej frekwencji tu dawno nie było. W MOk-u wystąpiła 
prawdziwa gwiazda!
Niemal 40-osobowy chór i licząca drugie tyle orkiestra tuż pod sceną. A do tego najpiękniejsze polskie kolędy 
w aranżacji zespołu, który zagrał już dla ok. 26 milionów widzów na całym świecie. W połowie stycznia w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Porębie wystąpił zespół „Śląsk”.



16 Nasza poręba  |  INformator mIejSkI

- Pobiliśmy kolejny rekord! – chwilę po godz. 
21 w  niedzielę 28 stycznia, informował Marek 
Wystrychowski, szef porębskiego sztabu general-
nego Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 2024. 
Dodawał, że w Porębie udało się zebrać ponad 48 tys 
zł. Co oznacza, że w porównaniu z ubiegłym rokiem 
mieszkańcy i przebywający w niedzielę w Porębie 
goście, do orkiestrowych puszek wrzucili więcej o ok. 
11 tys zł. – Wciąż trwa jeszcze licznie, dodatkowo 
czekamy na zakończenie wszystkich orkiestrowych 
aukcji – zaznaczali wówczas organizatorzy poręb-
skiego finału.

Kilka dni później było już jasne: zebrana kwota 
okazała się o wiele wyższa. Finalnie Poręba do tego-
rocznej Orkiestry dołożyła aż 57 238,92 zł!

„Szpilki nie dało się tu wbić”
A jak zagrał porębski WOŚP w 2024 roku? - Z przy-
tupem! – mówił Karol Hadrych, dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Porębie, gdzie wszystko się działo. 

Dodawał, że artystom przez cały dzień nie brako-
wało publiczności, zaś gwiazda wieczoru – znany 
aktor i piosenkarz z doskoku – Tomasz Karolak, 
który na scenie w Miejskim Ośrodku Kultury wystą-
pił z zespołem „Pączki w Tłuszczu”, przyciągnął 
ogromną publikę. – Szpilki nie dało się wbić – o fre-
kwencji na sali widowiskowej z uśmiechem mówił 
dyrektor Hadrych.

Nawet przedszkolaki dały niesamowity show
Z puszkami w Porębie spotkać można było 25 wolon-
tariuszy. Od godz. 14:30 rozpoczęły się występy 
w MOK-u. Niesamowite popisy dały m.in. przed-
szkolaki z Miejskiego Przedszkola nr 1 w Porębie 
im. Misia Uszatka, uczniowie szkół podstawowych 
oraz dziecięce zespoły taneczne:  Dance Revolution 
i ART KIDS. 
W muzyczną stronę Orkiestry zaangażowali się 
również starsi, w tym dobrze znane w naszym mie-
ście zespoły: Złota Jesień, Retro i Koło Gospodyń 
Wiejskich. Na deser na deskach MOK wystąpiła 

również Izabela Grzyb, Ryszard Mizera i zespół „The 
Gar”.

Burmistrz składa podziękowania
Były także tradycyjne już orkiestrowe licytacje. 
32. Finał WOŚP punktualnie o godz. 20 zakończyło 
słynne „światełko do nieba”. Wszystkim darczyń-
com, wolontariuszom oraz osobom zaangażowanym 
w przygotowanie i przeprowadzenie niedzielnej akcji 
orkiestrowej dziękował burmistrz Poręby Ryszard 
Spyra. – Pokazaliście, co naprawdę jest ważne. 
Daliście dowód swojej empatii, zrozumienia i hoj-
ności. Bardzo Wam za to dziękuję - mówił burmistrz 
Spyra.

Przypomnijmy, że tegoroczna Orkiestra zbiera na 
zakup sprzętu medycznego dla dzieci i dorosłych pod 
hasłem „Płuca po pandemii”.  W całej Polsce w tracie 
tegorocznego 32. Finału WOŚP do 18 lutego zebrano 
ponad 156,5 mlz zł, a deklarowana kwota to ponad 
175 mln zł. 

FOTOSTORY
kolejny rekord WOŚP w Porębie. Sprawdźcie, ile wrzucono do puszek
W sztabie generalnym porębskiego WOŚP-u nikt nie krył radości. Już w orkiestrowy niedzielny wieczór okazało 
się, że mieszkańcy naszego miasta po raz kolejny pobili rekord, przez co pokazali niezwykły gest i wielką klasę.


